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Evidensbaserad praktik inom det sociala fältarbetet riktat mot unga 

Stockholm stad har ett omfattande socialt fältarbete riktat mot unga. Arbetet syftar till att 
agera brottsförebyggande, men även socialt förebyggande genom att nå ut till unga som vistas 
vid offentliga platser. Trots att modellen med fältassistenter har existerat sedan mitten av 
1900-talet har få vetenskapliga utvärderingar genomförts av insatsens effekter.  

Det rödgröna styret väljer att profilera fältassistenter som en av sina viktigaste trygghets- och 
brottspreventionssatsningar. Den ansträngda kommunalekonomiska situationen för 
mandatperioden med hög inflation samt höjda pris- och lönekostnader kommer innebära 
svåra avvägningar avseende vilka sociala insatser som ska prioriteras.  

Insatserna som väljs ut måste ge den största effekten sett till varje investerad krona. I enlighet 
med Socialstyrelsens riktlinjer om Evidensbaserad praktik för socialt arbete, ska det sociala 
arbetet bland annat förhålla sig till evidens som stöds av metaanalyser och basera sig på 
slutsatser från studier av hög vetenskaplig kvalitet. Med andra ord bör effekten av 
fältassistenternas arbete vara välbelagt i den nationella såväl som internationella 
forskningslitteraturen. Således skulle valet av insatsen med fältassistenter motiveras som det 
mest kostnadseffektiva. 

 

Med anledning av ovanstående ställer jag följande frågor till socialborgarrådet: 

1. Vilka vetenskapliga belägg stödjer en utökning av insatsen fältassistenter? 
2. Har staden genomfört en vetenskaplig effektutvärdering av arbetet med 

fältassistenter? 
3. Vilka vetenskapliga belägg tyder på att den samhällsekonomiska 

kostnaden/besparingen för fältassistenter överstiger andra, alternativa, sociala 
insatser? 

4. Eftersträvar du att följa Socialstyrelsens råd om evidensbaserad praktik i det sociala 
arbetet? 


